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内容概要

　　随着经济全球化浪潮的日益高涨，中国与世界各国之间的经贸往来日益密切，既掌握娴熟英语又
具有扎实商务专业知识的复合型人才已成为市场的主要需求。
根据教育部发布的《国家中长期教育改革和发展规划纲要》，“建立高校分类体系，实行分类管理”
的要求，对外经济贸易大学出版社专门针对教学型本科院校组织编写了这套“全国教学型本科商务英
语系列规划教材”。
现如今，我国的高等院校分为大致可分为研究型、教学研究型、教学型三大类。
不同类型高等院校在人才培养类型、创新贡献和服务社会方面都应有各自的定位，与之相应的，其适
用教材也各有不同。
教学型高校作为我国高等教育的主力，量大面广、层次多、类型多，是培养应用型高级人才的主要力
量。
教学型高校以培养应用型、复合型人才为出发点，按“基础扎实，知识面宽，应用能力强，素质高，
有较强的创新精神”的要求，以人为本，使学生“会学习”、“会创新”、“会做人”。
既加强通识教育，同时也为终身教育做准备、打基础。
本系列教材面向全国教学型本科院校，目标群体明确，教材选题和内容均根据全国教学型本科院校课
程设置而定，作者队伍也拟联合全国教学型本科院校的优秀一线师资，适用于全国教学型本科院校商
务英语专业、财经专业和英语专业校商务／应用／外贸外语方向的学生。
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章节摘录

　　Indirect product compensation refers to repayment of the： cost of the imported capital goods with products
wholly or partially produced with equipment other than that imported. In other words, the equipment supplied by
the foreign company is not paid for by the local company or manufacturer with the products produced with the
imported equipment, but with other products than those produced with the imported equipment. This may
happen when the foreign company is unwilling to accept the former products. Under this arrangement, payments
for the imported equipment and for the products to be supplied to the foreign company are to be accounted for
separately and offset each other.5. In what way should we deal with the processing in international business
operation？
　　There are two ways for us to deal with the processing in international business operation.The first way is to use
the materials supplied by clients abroad for processing. In this case, all raw materials and packaging required are
provided by the foreign company. The local company or manufacturer undertaking the process will charge a
processing fee for working on the materials provided.　　The second way is to process according to the samples
supplied by clients abroad. The foreign company provides samples for processing or production by the local
company or manufacturer, who supplies raw materials to produce the goods according to designs and
specifications provided by the foreign company. The local company or manufacturer will charge a fee for
processing, which normally includes the cost of raw materials supplied although in certain instances the cost of
such materials may be separately accounted for and charged. 　　⋯⋯
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